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NOTAT 

Hønefoss 3.1.2025 

 

Etablering av Wang toppidrett på Hønefoss - vurdering og mulige politiske talepunkter/forbehold. 

 

Bakgrunn for notatet 

I IPR møte 6.1.2025 ble det orientert om en søknad Wang toppidrett sammen med lokale idrettsråd ønsker å oversende departementet. 
Dette for å etablere en videregående skole på Hønefoss som skal utfylle et behov for å både samle og beholde idrettsutøvere i 
Ringeriksregionen. 

I nevnte møte ga ordførerne sterkt utrykk for at de ønsket å støtte oppunder dette initiativet og bidra til at søkeprosessen går i favør at en 
slik etablering. Dette ble gjort i eget brev sendt fra IPR 27.1.2025 

I IPR møte var det noen uklarheter om hvilke eventuelle konsekvenser en slik etablering ville kunne medføre. Det ble derfor besluttet at 
KDU skulle utforme en kort analyse og vurdering av en etablering, samt komme med mulige politiske talepunkter/strategiske ståsteder 
som kan benyttes i den videre dialogen med eksempelvis fylkeskommunen og media. 

 

SWOT analyse 

Med utgangspunkt i IPR møtet har administrasjonen utarbeidet en SWOT for en søknad og potensiell tildeling. Denne har vært gått 
igjennom av kommunedirektørene i møte 3.2.2025. Analysen er som følger: 
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POSITIVE SIDER  NEGATIVE SIDER  

Styrker  Svakheter  

  

• Idrettstilbud på vgs gir flere elever mulighet for å 
komme inn på et allerede populært tilbud 

• Ny idrettslinje kan gi nye muligheter for å tilby 
toppidrett i andre idrettsgrener som ikke 
Buskerud/Ringerike tilbyr (hockey, klatring o.l.) 

• Elever kan slippe å bo på internat i andre byer langt 
hjemmefra hvis det etableres linjer som nevnt 
ovenfor 

• God organisert organisasjon som er tydelige på 
oppfølging i skolehverdagen 

• Kvalifiserer til studielån på lik linje med offentlig vgs 

• Konkurrerende idrettsprofiler (eks at begge tilbyr fotball 
toppidrett) kan forringe samarbeidet med klubbene 

• Privat idrettslinje er ikke for alle av bl.a. økonomiske 
årsaker 

• Kan skape forskjeller da Wang koster penger. Pr 24/25 kr 
25 200, pr skoleår.  

  Muligheter  Trusler  



 

Internt dokument 

  

• Flere som gjennomfører videregående utdanning 
fordi de får gå på en linje som motiverer dem til 
utdanning 

• Talentutvikling. Flere som kan få en 
toppidrettskarriere, i ulike grener 

• Stipendordning for talenter der familien har lav 
inntekt? 

• Ringerike vgs ikke får nok søkere og må legge ned 
klasser 

• Status konkurranse mellom elevene på de to skolene 
• Hvis du slutter på skolen mellom 1.okt og 31. Desember 

må du betale halve skolepengesummen til skolen. Og 
slutter du etter 1. januar må du betale hele 
skolepengesummen til skolen.  

 

 

Mulig strategisk ståsted. 

Med utgangspunkt i SWOT analysen, og den forutsetningen som ligger til grunn fra møtet 6.1.2025, er administrasjonen av den 
oppfatning at etablering av Wang toppidrettsgymnas totalt sett er veldig positivt for regionene. Samtidig må vi være tydelig på i vårt 
budskap – og særlig ovenfor fylkeskommunen og i media – at vi forventer at dette ikke forringinger øvrige tilbud i videregående opplæring, 
men sees på som et supplerende tilbud. En endring av dette tjenestetilbudet vil kunne totalt sett kunne medføre en forringelse av 
videregående opplæring i regionen. 

 Mulige formuleringer og strategiske ståsteder kan derfor være som følger: 

Ringeriksregionen, gjennom IPR uttrykker sin fulle støtte til etableringen av Wang toppidrett i regionen.  Ett toppidrettsgymnas 
representerer muligheter for å styrke utviklingen av unge talenter innen ulike idretter.  Det gir unge utøvere en mulighet til å 
kombinere egne idrettslige ambisjoner med et godt akademisk utdanningstilbud.  
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Et idrettstilbud på videregående skole vil gi flere elever tilgang til spesialiserte linjer og populære idrettstilbud. En ny idrettslinje 
kan åpne for toppidrett også i mindre representerte idrettsgrener, og dermed styrke mangfoldet i tilbudene i regionen. Dette vil 
kunne bidra til å øke den totale gjennomføringsgraden for våre ungdommer. 

Ringerike interkommunale råd forventer derfor at fylkeskommunen er positive til denne etableringen. Samtidig forventer vi at 
fylkeskommunen ikke reduserer øvrige tilbud på bekostning av Wang toppidrett, men sikrer at de øvrige linjer og tilbud videreføres 
slik at tilbudet blir en reell styring av videregående opplæring i regionen. 

 

 

 


